



Referat bestyrelsesmøde

Mandag 2. maj kl. 19.00-21.00, Holmsland Idræts- og Kulturcenter

Deltagere: Bodil, Carsten, Dee, Kathrine, Lasse, Markus, Mona, Nicolai, Søren, Tom, Ursula

Ordstyrer: Søren

Referent: Bodil

Afbud: Markus

Vedhæftet: gl. og ny liste fordeling af poster og opgaver, referat fra Fælles Generalforsamling, vedtægter

3. ADMINISTRATIVT / ORGANISATORISK

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
	<ul style="list-style-type: none"> - Præsentation af bestyrelsesmedlemmerne - Konstituering af bestyrelse - Billede tages af ny bestyrelse - Fordeling af poster og opgaver (Info sendes til Kenneth) 	<p>Ursula genvælges som formand. Lasse vælges som næstformand. Kathrine vælges som sekretær, med Mona som afløser i påkommende tilfælde. Søren genvælges som kasserer. Fordeling af poster skrives ind i oversigtslisten (Ursula) Velkomstambassadører – blev drøftet Forslag til vedtægtsændring vedr. referater til næste generalforsamling.</p>	ordstyrer
1a	Referat sidste møde	Ref. fra generalforsamlingen er godkendt	Sekretær Ursula
1b	Økonomi	Ca. 16.000 betalt for 2 pc'er og en scanner til Lokalhistorisk Arkiv. 322.611,31 kr. på konto pr. 2.5.2024. Der er nye indtægter indkommet fra annoncer i bladet og nye medlemmer. Betaling for nye skilte til Spangen/madpakkehuset m.m.	Kasserer

2. LØBENDE OG NY

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
2a	Trafikforholdene på Søndervig Landevej:		Carsten
2b	<p>Madpakkehuset/SPANGEN:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Tekst til skilte er sendt til Ringkøbing Skilte. Afventer levering - Renovering af infohuset vest for Vonå: status - Status fra mødet 17.4.2024 	Skiltene blev leveret, betalt og er monteret i Madpakkehuset.	Carsten Markus Ursula
2c	Det blå Trail (langs Vonå):	Marie kontakter os og må kontaktes, hvis der er nyt.	
2d	Stisystemet (fra Lodberghede til Kloster):		Tom
2e	<p>Fælles arrangementer HGU, Hallen, Sogneforeningen:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Status fra mødet 15.4.2024 		Ursula, Carsten

	<p><u>Arrangementer 2024:</u> - 26.4. Gin-smagning</p> <p>- 4.10.2024 MD Duo, Bajer og Burger-arrangement – HIMS med X-i kalenderen er udsendt.</p>	<p>Der blev aftalt praktik omkring Gin-smagning og aftalt ny mode dato til den 13.3.2024 kl. 19.</p> <p>Det var en super god aften med Allan Faurkov. Der kom 108 deltagere til Gin-smagning</p>	
2f	<p>Naturens dag: 10års jubilæum, søndag 8.9.2024, emnet i år: BIODIVERSITET - Morten D. D. skal holde åbningstale og foredrag. - Fik sponsorat på 25.000,- fra Meny ved generalforsamlingen</p>	<p>Kr. 5.000 ansøgt og indbetalt fra Odd Fellow logen i Ringkøbing</p>	Ursula, Dee
2g	<p>Grundlovsdag: Mette Bjerrum kommer som taler.</p>	<p>Annonceres i Sognebladet, Alle os i Kloster og HIMS. Flagallé er bestilt</p>	Bodil
2h	<p>Velkomst ambassadør:</p>	<p>Blev drøftet.</p>	Dee, Bodil
2i	<p>Borgerhenvendelser - Fra Flemming Gorm Pedersen vedr. hastighedsbegrænsning på Bandsbyvej mod vest til Kloster – tilbagemelding fra skolen?</p>	<p>Intet nyt</p>	Ursula/Dee
	<p>Holmbohjemmet – lukning pr. 11/2024 på dagsorden Byrådet har 21.11. besluttet at lukke Holmbohjemmet. Hvad skal der ske med bygninger? En borgerhenvendelse med ønske om at samle en gruppe vedr. et friplejehjem. Såfremt der kan samles en interessegruppe, vil Sogneforeningen facilitere et møde.</p>	<p>Intet nyt</p>	Ursula
2j	<p>Affaldsdag – arrangeres hvert forår Status fra affaldsindsamling søndag 21.4.2024</p>	<p>Der kom godt 20 deltagere. Affaldsstænger udlånt fra Frivillig Vest 29 kg affald blev indsamlet. Mona og Nikolaj vil gerne være tovholdere fremover.</p>	Dee, Bodil
2k	<p>Baggersvej/Surfspot - Ideer til en indvielse af p-pladsen – mailkorrespondance med Poul Gregersen og Carsten</p>	<p>Intet nyt</p>	Carsten, Markus
2l	<p>Æbledag 2024 Status æblepressedag. Nyt mht. arbejdsgruppen?</p>	<p>Gruppen har holdt møde. Æblepresning bliver 28.sep. og 26. okt. Ursula sender referatet fra arbejdsgruppen ud til bestyrelsen.</p>	Tom
2m	<p>Generalforsamling Fredag, 12. april 2024 Se vedhæftede referat</p>	<p>Se referat</p>	Ursula

	<p>Opstart af "Velkommen her – Kultur-Café" blev aftalt til 27.5. kl. 18.30 på Holmsland Skole.</p> <ul style="list-style-type: none"> - <u>Klimasø/Sogneparken</u>: Status på lukket skraldespand. - Tømning af skraldespand: - Dagli' Brugsen - <u>HIMS</u>: - <u>Radio Klitholm + Radio Ringkøbing</u> - Der skal sendes info vedr. foredrag om psykisk sygdom 	<p>Mail fra Bjarne Christensen vedr. lånemuligheder til huse tages op næste gang.</p> <p>Spørgsmålet om skraldespanden er løst. Stierne i Sogneparken er blevet befæstet med stenmel.</p> <p>Skilt om Sogneparken sættes op igen.</p>	
	Hytteby:		
	Æ Pold: Der er ikke truffet aftale om handel af Brugsens bygninger til nogen (heller ikke kirken), og der er derfor heller ikke nogen plan pt.		
4b	LAG: https://lag-lemvig-ringkoebingskiern.dk/	Intet nyt	Dee
4c	LDR: https://www.rksk.dk/om-kommunen/en-landdistriktkommune/landdistriktstraadet Tilbage melding: - Fælles årsmøde 24.5. i Skive. Mulighed for at søge midler i 2024: - mellem 6.3.-17.4.2024, Ane og Kenneth har fået info		Marie / Ursula
4d	Sognebladet:	Redaktionen arbejder. Ursula sender foto af den nye bestyrelse.	Bodil
4e	Loppemarked: Status:	Er startet op efter påske. Der er mange varer til salg.	Dee
4f	Flagallé:	Intet nyt	Søren
4g	Julebelysning:	Intet nyt	Carsten
4h	Grønne områder: - "Æ pold" - Johanne Høkers Plads - Græsslåning af rabatter - Ragna Tangs Plads - Den nye rundkørsel	Forslag om påskeliljeløg/forårsløg i den ene side som alternativ til vilde blomster, der ikke altid lykkes. Nikolaj og Lasse inddrages.	Carsten
	Søge midler: - Nogle aktuelle? Din forening har nu gratis adgang til Danmarks største	Afventer	Alle

	fondsdatabase på www.fonde.dk Afventer offentliggørelsen af det valgte projekt for Stedet Tæller X (Holmsland Hotspot), før der kan søges flere midler til dette projekt.		
--	---	--	--

5. EVENTUELT			
Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
5a	Evt. - Foredrag om "Psykisk sygdom". er aftalt til tirsdag 28.5. fra kl. 19- 21.30 i Hallen. Opslag udsendes via HIMS, FB, radio. - VestRum kort med seværdigheder. Opdatering fra Lasse: - Forslag fra generalforsamlingen: skilte til Æ'Pold (Poul Nyrop) og Antons Vej - Fælles frivilligdag?	Tages op ved næste møde. Tilbud om en "hytte" til Sogneforeningen ved "Julegården" til forskellige aktiviteter. Der var interesse for forslaget. (Ursula) Referater fra Aktivitetsudvalget sendes ud til de nye medlemmer inden næste møde i aktivitetsudvalget. (Ursula)	Ordstyrer

6. NÆSTE MØDE			
Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
6a	<u>DATOER for 2024</u> - Mandag 10. juni 2024 - Onsdag d. 7. august 2024 - Tirsdag 3. september 2024 - Naturens Dag Søndag d. 8. september 2024 - Torsdag d. 3. oktober 2024 - Mandag d. 4. november 2024 - Tirsdag d. 3. december 2024	Alle bestyrelsesmedlemmer bedes sætte de aftalte datoer i kalenderen for hele året. Dato for borgermøde vedr. Stedet tæller X/Holmsland Hotspot: 8.5. - Mona melder fra til mødet 7.8.	

Formand: Ursula Bækkegaard

Næstformand: Lasse Sunesen

Sekretær: Kathrine Kaspersen

Kasserer: Søren Plauborg Pedersen

Medlem: Tom Poulsen

Medlem: Carsten Grønne

Medlem: Nicolai Sørensen

Medlem: Markus Klenke

Medlem: Mona From

1. Suppleant: Dee Berger

2. Suppleant: Bodil Hindsholm